
Beseda s Michaelou Hrachovcovou 

 

V rámci Čtenářského klubu druháčků se 13. 5. 2021 ve 13.00 uskutečnila online beseda 

s editorkou a autorkou dětské literatury Michaelou Hrachovcovou. Do Čtenářského klubu 

chodí sedm dětí, ale pozvali jsme i děti, které běžně do klubu nechodí, a některé se k nám rády 

připojily.   

Dozvěděli jsme se, jak vzniká kniha, to, že jako návrhář si volí látku na šaty, tak 

spisovatel má svoji myšlenku, kterou chce dále rozvíjet. Spisovatel se musí umět vcítit                       

do pocitů druhých lidí, ale také např. zvířat, o kterých zrovna píše. Dětem byly objasněny 

pojmy jako redaktor, grafik, ilustrátor, tiráž, ISBN. Byla také zdůrazněna důležitost obálky 

knihy, vždyť mnozí z nás opravdu často nakupují očima.  

V další části děti dostaly za úkol vcítit se do nějakého zvířete a pokoušely se  mluvit                   

za něj.  Zprostředkovaly nám, co zrovna v danou chvíli ony v těle svého zvířátka prožívají. 

Vznikaly zajímavé mini příběhy, které by mnohdy mohly být námětem pro dobrou knihu. Bylo 

moc zajímavé poslouchat, jak děti začaly rozvíjet svůj příběh a paní spisovatelka během 

vteřinky dokázala maličko jinak uspořádat jejich věty, říci je jiným tónem a už se rodil poutavý 

příběh. Ač se s dětmi setkala poprvé, dokázala hned rozpoznat, kdo je ostýchavější, a i tyto 

děti dokázala zapojit.  

Potom následovaly otázky, které si druháčci na paní spisovatelku připravili. Jako např. 

kdy začala psát svoji první knihu, odkud pochází, kolik knih napsala, jestli má doma nějakého 

domácího mazlíčka. Toho nám hned ukázala a děti uhodly, že je to morče. Vzápětí už se děti 

také na obrazovce chlubily svými mazlíčky.  

Potom děti dávaly paní spisovatelce podněty na psaní další knihy a na samý závěr se 

paní spisovatelka dětem svěřila, jaká ji potkala velká životní změna, že je posledního půl roku 

upoutána na vozíček, protože měla havárii na motorce.  Hledá výhody a jednou z nich možná 

bude to, že najde více času k napsání další knihy. Také s dětmi s láskou zavzpomínala na to, jak 

sjížděla řeku Moravu či naopak milovala procházky podél Berounky, na Křivoklát a Karlštejn 

v blízkosti svého bydliště. Na daná místa ji opět navedly dotazy druháčků.  

V povídání jsme se také dostali k její nejnovější knize Hnědáček a nalezená podkova, 

která nám byla paní spisovatelkou přislíbena, tedy se máme s dětmi na co těšit.  

Bylo to moc pěkné setkání a věřím, že pro děti i inspirativní k tomu, aby se pokusily 

samy napsat příběh.  

Paní editorce a autorce dětských knih Michaele Hrachovcové moc děkujeme, že si            

na nás udělala čas, a přejeme jí  do dalších dnů mnoho krásných nápadů nejen na nové knihy                   

a hodně sil při zvládání veliké životní změny.  

 

                                                                                                                    Mgr. Jana Skácelová 


